
Zápis z 5. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Velichovky konaného dne 15.4.2019 od 19:00 

v hostinci u Potůčku ve Velichovkách 

 

Přítomni: Jiří Filip, Vladimír Jaroš, Josef Karel, Milan Kukal, Jiří Lebedinský, Václav Moník, Monika 
Novotná, Ing. Dalibor Sova, Zdeněk Šedivec, Jana Tulaková, Jana Kubešová 
Omluveni: Luděk Kunc, Petra Jelínková 
Hosté: 29 dle prezenční listiny 
 

1. Zahájení, prezence, určení zapisovatele, schválení ověřovatelů zápisu, návrhové komise a 

programu jednání. 

Starosta (dále jen „předsedající“) oznámil, že veřejné zasedání bylo řádně svoláno tak, aby se 

v souladu s § 92, odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb. O obcích sešlo minimálně jednou za tři měsíce. 

Z celkového počtu 13 členů zastupitelstva bylo přítomno 11, takže zastupitelstvo bylo podle § 92, 

odst. 3 zákona o obcích schopno usnášet. 

Zapisovatelkou byla určena paní Monika Novotná, jako ověřovatelé zápisu navrženi Jana Kubešová a 

Vladimír Jaroš. Za předsedu návrhové komise pak p. Milan Kukal a členové pp. Zdeněk Šedivec a Jiří 

Filip. Ověřovatelé zápisu i členové návrhové komis byli hlasováním schváleni všemi hlasy, stejně jako 

následující program. Program jednání zastupitelstva byl ještě před začátkem schůze rozšířen v bode 

č. 4 – schválení smluv o další 2 body. Bod 4 pak vypadal následovně: 4a) Darovací smlouva Městská 

knihovna Jaroměř, 4b) Smlouva s farností – oprava varhan, 4c) Smlouva o budoucí smlouvě – věcné 

břemeno p. Milan Klos. 

1) Zahájení, prezence, určení zapisovatele, ověřovatel zápisu, návrhové komise a programu 

2) Kontrola plnění usnesení ze 4. veřejného zasedání obce 

3) Rozpočtové opatření č. 01/2019 

4) Schválení smluv 

a) Darovací smlouva - Městská knihovna Jaroměř 

b) Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Velichovky – Římskokatolická 

farnost – děkanství Jaroměř 

c) Smlouva o budoucí smlouvě – věcné břemeno p. Milan Klos 

5) Závěrečný účet obce za rok 2018 

6) Závěrky příspěvkových organizací za rok 2018 (ZŠ, MŠ) 

7) Závěrka obce za rok 2018 

8) Různé informace 

a) Příčný práh na Třešňovce 

b) Strategický plán obce 

c) Ostatní 

9) Diskuze 

10) Zpráva návrhové komise o přijatých usneseních 

11) Závěr 

Takto upravený program byl schválen počtem 11 hlasů 

PRO: 11     PROTI: 0    ZDRŽEL SE: 0 



2. Kontrola plnění usnesení ze 4. veřejného zasedání zastupitelstva obce 

a) Zveřejnit střednědobé výhledy rozpočtu příspěvkových organizací Mateřská škola Velichovky a 

Základní škola Velichovky na roky 2020 a 2021 – splněno 

b) Zveřejnit střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 2020 a 2021 – splněno 

c) Zveřejnit rozpočet příspěvkových organizací MŠ a ZŠ na roky 2020 a 2021 – splněno 

d) Zveřejnit rozpočet obce na rok 2019 - splněno 

e) Uzavřít veřejnosprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu obce na rok 2019 s jednotlivými 

žadateli (spolky) - splněno 

f) Uzavřít smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického práva k majetku a o zřízení věcného práva 

k těmto pozemkům: Stavební parcela č.: 315/3, druh pozemku: Zastavěná plocha a nádvoří, o 

výměře 142m2. Stavební parcela číslo.: 466/1, druh pozemku: zastavěná plocha a nádvoří, o 

výměře 43m2. Pozemková parcela č.: 295/7, druh pozemku: Zahrada, o výměře 566m2. Vše v KÚ 

Velichovky. – splněno 

g) Uzavřít dohody o provedení práce se zastupiteli: Josef Karel, Václav Moník, Vladimír Jaroš – 

částečně splněno (Dohoda o provedení práce s p. Josefem Karlem nebyla uzavřena z důvodu 

převedení této kompetence na odbornou firmu). 

 

3. Rozpočtové opatření č. 01-2019 

a) Zastupitelé byli seznámení s rozpočtovým opatřením č. 01-2019, které spočívá v doplnění 

částky 90.000Kč do rozpočtu obce na nákup elektrického sporáku do Mateřské školy. Dále 

pak řeší převod povinné částky 10.000Kč (ochrana obyvatelstva-nespecifikované rezervy) 

z účtu 5212 na účet 5213. 

Zastupitelstvo toto rozpočtové opatření č. 01-2019 schválilo. 

PRO: 11 zastupitelů      PROTI: 0 zastupitelů            Zdržel se: 0 zastupitel  

  

4. Schválení smluv 

a) Darovací smlouva – Městská knihovna Jaroměř: Zastupitelům obce Velichovky byla 

s předstihem předložena smlouva o poskytnutí peněžního daru ve výši 25.000Kč určený na 

nákup knih do výměnného fondu v rámci regionálních knihovnických služeb ve smyslu zákona 

č. 257/2001 Sb. O knihovnách a podmínkách provozování veřejných knihovnických a 

informačních služeb (knihovnický zákon). 

Zastupitelstvo tuto smlouvu schválilo 

PRO: 11 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 

b) Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Velichovky – Římskokatolická 

farnost – děkanství Jaroměř: Zastupitelům obce Velichovky byla s předstihem předložena 

smlouva o poskytnutí účelové neinvestiční dotace na opravu a odstranění závad varhan. 

Zastupitelstvo tuto smlouvu schválilo 

PRO: 11 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 
c) Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene – Milan Klos: Zastupitelům obce 

Velichovky byla s předstihem předložena smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného 

břemene na akci ,,Přestavba chalupy na rodinný dům č.p. 42, Velichovky“. 

Zastupitelstvo tuto smlouvu schválilo 

PRO: 11 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 



5. Závěrečný účet obce za rok 2018 

Návrh závěrečného účtu obce za rok 2018 byl zveřejněn na úřední desce od 22.3.2019 (na 

internetové úřední desce v celém rozsahu včetně všech příloha, na běžné v předepsaném 

zkráceném rozsahu). Jeho obsahem je souhrn příjmů a výdajů, vyúčtování dotačních vztahů, 

hospodaření s majetkem, hospodaření příspěvkových organizací, závěrečné informace a přílohy 

(výkaz FIN2-12, rozvaha, výkaz zisku a ztrát, příloha účetní závěrky, zpráva o výsledku 

přezkoumání hospodaření obce). Závěrečný účet projednalo zastupitelstvo a doporučuje jej 

zastupitelstvu k odsouhlasení bez výhrad, neboť ani kontrolními pracovníky krajského úřadu 

nebyly shledány žádné chyby a nedostatky. 

Zastupitelé hlasovali o souhlasu s celoročním hospodařením za rok 2018 bez výhrad. 

PRO: 12 zastupitelů   PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 

 

6. Závěrky příspěvkových organizací za rok 2018 (Základní škola, Mateřská škola) 

Zastupitelstvo obce se seznámilo se závěrkami příspěvkových organizací Mateřská škola 

Velichovky a Základní škola Velichovky za rok 2018 – účetní závěrku tvoří rozvaha, výkaz zisku a 

ztrát, příloha účetní závěrky – včetně návrhu rozdělení výsledků hospodaření do fondů. 

Zastupitelé vzali tuto závěrku na vědomí a o jejím schválení rozhodnou na příštím veřejném 

zasedání Obce Velichovky. 

 

7. Závěrka Obce za rok 2018 

- Zastupitelstvo obce se seznámilo se závěrkou za rok 2018 – vlastní účetní závěrku obce tvoří 

rozvaha, výkaz zisku a ztrát, příloha účetní závěrky, dále byla předložena zpráva o výsledku 

přezkoumání, inventarizační zpráva a zprávy z ostatních provedených kontrol. Zastupitelé 

hlasovali o schválení účetní závěrky, neboť na základě předložených, nebo vyžádaných 

podkladů nezjistili, že by schvalované účetní závěrky neposkytovaly věrný a poctivý obraz 

předmětu účetnictví a finanční situace obce (Viz. Protokol o schválení závěrky). 

PRO: 12 zastupitelů  PROTI: 0 zastupitelů   Zdržel se: 0 zastupitel 

 

8. Různé informace 

a) Pan Šedivec informoval občany o výběru jiné a levnější varianty provedení příčného prahu na 

Třešňovce. Namísto původně uvažovaného zabetonovaného prahu bude instalován pouze 

,,žluto-černý“ mobilní práh, který následně bude doplněn dodatkovými tabulkami na základě 

konzultace s p. Kultem z Dopravního úřadu v Náchodě. 

b) P. Šedivec dále občany informoval o svozu nebezpečného a nekladného odpadu, který bude 

v Obci Velichovky proveden 1.6.2019 a o tom, že svoz komunálního odpadu na známky za rok 

2018 byl posunut do 22.4.2019. Poté již nebudou popelnice na staré známky vyvezeny. 

c) P. Lebedinský poprosil občany o vyplnění dotazníku – strategický plán obce, který je umístěn 

na obecním webu.  

d) Dále informoval o tom, že proběhlo výběrové řízení na vytyčení obecních cest k pozemkům č.: 

2012,  2005, 2141. Toto výběrové řízení vyhrála firma ,,Geodésie Dvůr Králové“. Samotné 

vytyčení cest pak bude provedeno a realizováno v řádech dnů/týdnů. 

e) Občané byli dále informováni o možnosti ověřování podpisů a vidimace listin na OÚ ve 

Velichovkách. 

f) Dále upozornil občany o volbách do Evropského parlamentu, které se uskuteční ve dnech 24-

25.5.2019. 



g) Závěrem informoval všechny občany o možnosti zakoupit si staré dlaždice a nařezané dřevo 

za výhodnou cenu. 

h) P. Moník, jako zástupce Obce pro oblast lesů informoval občany o aktuálním stavu obecních 

lesů. Probíhá oplocení vysázených stromků tak, aby se zamezilo ožírání a ničení sazenic zvěří. 

Dále občanům sdělil, že se již podařilo prodat cca 70m3 dřeva z obecních lesů. Rovněž pak 

informoval o tom, že došlo ke snížení ceny dřeva, které visí na informativní desce Obecního 

úřadu. 

i) P. Lebedinský závěrem informoval občany o stavu dotací o které obec žádala. Zatím není 

oficiálně potvrzen z KÚ KHK, MMR, nebo z jakékoliv jiné organizace žádný konkrétní výsledek 

žádostí o dotace. 

  

9. Diskuze 

V.J. – se zeptal na to, zdali bude nebezpečný odpad doplněn i o nekladný odpad – bylo upřesněno 

a zodpovězeno místostarostou obce. 

H.H. – se dotázala na to, zdali byla podána dotace na hotel u Kopeckých a s jakým výsledkem – 

bylo zodpovězeno a upřesněno starostou obce. 

K.P. – vznesl dotaz, zdali by nešlo udělat již teď z obecního dřeva (lesů) trámy na budoucí vazbu 

Hostince u Potůčků – zastupitelstvo vzalo tento dotaz na vědomí. – bylo zodpovězeno starostou 

obce. 

J.P.  

a) vznesl dotaz, zdali budou vytyčeny všechny obecní cesty 

b) Vyjádřil pochybnost, že chystaný vrt na fotbalovém hřišti je zbytečný – bylo zodpovězeno a 

upřesněno starostou obce. 

c) Úklid u ,,Zeiisserova statku“ kvituje, jen by bylo dobré lépe zveřejnit možnost odkupu dřeva a 

dlaždic. 

d) Vyzval občany k tomu, aby přispívali do veřejné diskuze na obecních stránkách. 

e) Zastupitelé by neměli spoléhat na dotace a měli by hospodařit s tím, co mají naspořeno. 

f) Zároveň chtěl vědět stav peněz na obecním účtu – starosta obce vyzval p. Petiru, aby si pro 

tuto informaci došel osobně na obecní úřad. 

M.H. – na cestě do Lužan ,,v úvozku“ se splavuje při větším dešti veškerý štěrk, který následně 

zanáší i cestu a chodník. 

K.Š. – požádal starostu obce o to, aby se občas projela policie obcí. Nelíbí se mu nedodržování 

rychlosti v obci. 

T.B. – byl vznesen dotaz, v jakém stavu je zastávka, chodník a osvětlení – směrem na Vilantice – 

bylo zodpovězeno a upřesněno starostou. 

 

10. Zpráva návrhové komise o přijatých usneseních 

Předseda návrhové komise podal zprávu o přijatých usneseních – viz. Příloha 

 

11. Závěr 

Předsedající poděkoval všem přítomným zastupitelům i hostům za účast, poprosil je o to, aby i 

nadále chodili v takto hojném počtu a ve 20:00 hodin toto veřejné zasedání Obce Velichovky 

ukončil. 

 

 

Ve Velichovkách dne 18.4.2019 



 

Zapsala:  Monika Novotná ……………………………………………………… 

 

Ověřovatelé zápisu: Jana Kubešová ……………………………………………………… 

 

   Vladimír Jaroš  ……………………………………………………… 

 

Starosta obce:  Jiří Lebedinský  ……………………………………………………… 

 


